
 
 

 
 

Motion nr 3 
 
 
Avsändare:  Södra Norrlands Friidrottsförbund och Skånes Friidrottsförbund 
 
Styrelsens yttrande över Tillsätt en organisationskommitté i Svensk Friidrott 
 
Motionärernas förslag:  
 
att uppdra till förbundsstyrelsen att skapa den organisationskommitté som governanceutredningen 
föreslår i sin rapport 
 
att kommittén finns på plats senast till förbundets höstmöte 2025 
 
 
Förbundsstyrelsen föreslår Förbundsårsmötet: 
 
att avslå motionen 
 
Förbundsstyrelsens utlåtande:  
 
Det är viktigt att lyfta styrningsfrågor för att nå fram till hur verksamhetens bäst optimeras. 
Förbundsstyrelsen (FS) konstaterar, likt motionären, att föreningarna är uppdragsgivare till Svenska 
friidrottsförbundet. I 1 kap. 2 § av Svenska Friidrottsförbundets stadgar framgår detta genom 
klargörandet att förbundet består av de ideella föreningar som… upptas som medlemmar och att 
Förbundets beslutande organ är förbundsårsmötet, extra förbundsårsmöte och förbundsstyrelsen (1 
kap 4 §). FS har vidare som sitt åliggande att verka för friidrottens utveckling samt följa och stödja 
verksamheten i föreningarna. 
 
Ovanstående klargör att det är ett centralt uppdrag för FS att ha en tät löpande kontakt med landets 
föreningar genom dialog med representanter från såväl stora som små föreningar. Utöver ett stort 
antal informella kontakter mellan FS-ledamöter och föreningsrepresentanter tillvaratags detta 
uppdrag genom bland annat: 
 

- att förbundsstyrelseledamöter är utsedda som kontaktpersoner med ett fördjupat uppdrag 
att lära känna verksamheten i varje specifikt distrikt. Detta inkluderar bland annat närvaro på 
distriktsvisa föreningsmöten.  

- formell samverkan via förbundsårsmöte.  
- dialoger vid höstkonferensen dit föreningarna sänder ombud. 
- att specialidrottsdistriktsförbunden (SDF), i rollen av det nationella förbundets regionala 

organisation, enligt det operativa basuppdraget organiserar möten och nätverk med 
föreningarna inom det geografiska området och delger detta vidare i den nationella 
organisationen.    

- Svenska Friidrottsförbundet har tillsatt en operativ organisation (föreningsavdelningen) som 
har en roll att löpande arbeta med föreningsutveckling i dialog med föreningsverksamheten. 

 
Ovanstående gör samlat att FS inte delar motionärernas uppfattning om att det ”saknas i 
normalfallet en sådan [levande kontakt med föreningarnas styrelse].” FS vill dock poängtera att 
denna kontakt alltid kan utvecklas och nå ut till ännu fler av landets 950 föreningar och även 
fortsättningsvis kommer att vara prioriterad i Svensk Friidrotts framtida arbete.  
 



 
 

 
 

Vidare anser FS att distriktsreformen som genomfördes 2022 har givit bättre förutsättningar för en 
levande kontakt och dialog mellan Svenska Friidrottsförbundets riksorganisation och föreningar. 
Bland annat denna organisationsförändring bidrar till att FS inte delar motionärens uppfattning om 
att en ny organisatorisk enhet, den föreslagna organisationskommittén, ska ansvara för delar av de 
frågor som finns inom den nya SDF-organisationens uppdrag som det nationella förbundets regionala 
organ.  
 
Det sk. Governance-projekt som motionärerna refererar till genomfördes (2018) långt innan 
distriktsreformen genomfördes. Det är därför möjligt att förutsättningarna utifrån rapportens förslag 
till fortsatt arbete kan ha förändrats med anledning av det strategiska arbete som gjorts i arbetet 
med distriktsreformen.  
 
En kommitté är ett organ som FS, enligt praxis i Svensk Friidrott, kan välja att tillskapa för att 
underlätta i beredning av vissa frågor inom ett visst kompetensområde (så som 
anläggningskommittén eller medicinska kommittén). Ansvaret att arbeta och bereda frågor som rör 
kontakter med föreningarna har inte FS för avsikt att delegera till en kommittee. FS anser att detta 
ansvarsområde snarare är ett av de mest centrala i dess nuvarande och framtida uppdrag. Det är vid 
varje förbundsårsmöte föreningarnas ombud att välja ordförande och ledamöter i FS som har ”både 
kompetens och erfarenhet av att arbeta med organisations- och governancefrågor.” Det är en 
ordning som FS även fortsatt är av förhoppningen ska råda och har därför inte för avsikt att tillsätta 
en kommitté med det uppdraget. 
 
 
 


